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Binnen de vaste commissie voor Onderwijs, Cultuur en Wetenschap 
hebben enkele fracties de behoefte om vragen en opmerkingen voor te 
leggen over de brief van de Minister van Onderwijs, Cultuur en Weten-
schap d.d. 19 februari 2014 inzake de nieuwe filmregeling (Kamerstuk 
32 820, nr. 102). 
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I Vragen en opmerkingen uit de fracties  

1 Algemeen 

De leden van de VVD-fractie hebben kennisgenomen van de brief van de 
minister. Volgens de voornoemde leden gelden met betrekking tot de 
filmregeling vooral economische argumentaties en niet de culturele. Het 
gelijktrekken van een speelveld is namelijk een economische maatregel en 
geen culturele. Om te zorgen voor een kleine overheid is zo min mogelijk 
cultuurpolitiek van belang. Daarmee wordt ook de filmsector de kans 
geboden zich te ontwikkelen tot een florerende economische sector. Met 
deze blik hebben de leden de brief van de minister beoordeeld en zien zij 
aanleiding tot het stellen van de volgende vragen. 

De leden van de PvdA-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen 
van de brief over de uitwerking van de nieuwe filmregeling. De leden 
dragen de film in Nederland een warm hart toe en zijn ervan overtuigd dat 
voor een goed filmklimaat een professionele, hoogwaardige filmindustrie 
onmisbaar is. De laatste jaren heeft de Nederlandse film nog mooie 
successen weten te boeken, maar kreeg de producerende industrie het 
steeds lastiger. Dit wordt vooral veroorzaakt doordat gunstige regelingen 
in andere landen stimuleren dat films elders geproduceerd worden. Dat 
aan deze uittocht een einde komt is belangrijk voor de toekomst van de 
Nederlandse film, hieraan kan de voorgestelde nieuwe filmregeling een 
bijdrage leveren. De voornoemde leden hebben nog enkele vragen. 

De leden van de D66-fractie hebben verheugd kennisgenomen van de 
brief van de minister van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap over de 
nieuwe filmregeling. Deze leden vinden het goed om te horen dat meteen 
na het algemeen overleg op 6 november 2013 is gestart met de ontwik-
keling van de regeling in samenwerking met het Filmfonds en dat de 
consultatieronde een vruchtbare bijeenkomst was. Deze leden zijn blij dat 
de filmregeling, wanneer deze door de Europese Unie wordt goedge-
keurd, naar alle waarschijnlijkheid begin mei 2014 in werking kan treden, 
nog vóór het filmfestival van Cannes. Deze leden hebben nog enkele 
vragen en opmerkingen naar aanleiding van de brief. 

2 Ontwikkeling van de regeling 

De leden van de VVD-fractie lezen dat de minister schrijft dat de concept-
regeling is voorgelegd aan de sector en nu voorligt bij de Europese 
Commissie. Kan zij aangeven in hoeverre de Tweede Kamer in haar ogen 
nog betrokken is bij het opstellen van de regeling? De voornoemde leden 
zien nog een tweetal grote bezwaren die ook in het algemeen overleg 
Filmtop van 6 november 2013 zijn benoemd. De minister lijkt in haar brief 
(en dus in de conceptregeling) over deze bezwaren heen te stappen. 
Graag vernemen deze leden haar reactie. 
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De leden van de PvdA-fractie constateren dat voor de effectiviteit van de 
regeling het belangrijk is dat deze zo snel mogelijk ingaat om optimaal te 
profiteren van de successen van de Nederlandse films en om de filmin-
dustrie zo snel mogelijk te ondersteunen. Het is de hoop dat de regeling 
nog tijdens het filmfestival van Cannes gepresenteerd kan worden. De 
meerwaarde ligt er in dat daarmee de ommekeer voor de Nederlandse 
filmindustrie duidelijk gemarkeerd kan worden. Daarvoor is het van 
belang dat de regeling de goedkeuring van de Europese Commissie heeft. 
De leden vragen de minister of het ontwerp en de beoordeling van de 
regeling op schema ligt en wanneer de goedkeuring verwacht wordt. Ook 
zijn deze leden benieuwd of er nog knelpunten aan het licht zijn gekomen 
tijdens het traject met de Europese Commissie. 
De voornoemde leden begrijpen dat een steunregeling moet voldoen aan 
de mededingingseisen van de Europese Unie. Deze leden ontvangen 
graag een uitleg van de minister welke praktische grenzen deze regel-
geving met zich meegebracht heeft bij het ontwerpen van een regeling. 
Wat kan wel en wat kan niet, zo vragen deze leden. 

3 Uitgangspunten van de regeling 

De leden van de VVD-fractie vernemen graag hoe wordt gemeten of de 
beoogde productieverhoging in de sector ook daadwerkelijk verband 
houdt met het instellen van deze regeling of dat deze wellicht aan andere 
factoren te wijten is. Hoe wil de minister dat meten, zo vragen zij. 
Lezen de voornoemde leden het goed dat grote producties door de 
randvoorwaarden juist bevoordeeld worden met deze regeling ten 
opzichte van kleine producties? Waarom wordt er een grens van 100.000 
euro gehanteerd en hoe wordt voorkomen dat begrotingen kunstmatig 
opgeklopt worden om voor de regeling in aanmerking te kunnen komen? 
In hoeverre zijn cofinanciering en coproducties nog aan voorwaarden 
verbonden? Als een grotere film (mogelijk via eigen verdiensten) geld 
binnen kan halen, maar wél gebruik kan maken volgens de criteria, is er 
dan geen sprake van oneerlijke concurrentie binnen Nederland tussen 
grote en kleine producties, zo vragen deze leden. 

De leden van de PvdA-fractie lezen dat het jaarlijkse budget voor de 
regeling 20 miljoen euro bedraagt. Het is denkbaar dat de markt zich aan 
moet passen aan het gebruik van de nieuwe regeling. De leden willen van 
de minister weten of zij verwacht dat al meteen het eerste jaar het 
volledige budget gebruikt zal worden en waar deze verwachting op 
gebaseerd is. Op het moment dat er een jaar onder-uitputting van het 
budget is vragen deze leden of het geld binnen de regeling blijft en in een 
volgend jaar gebruikt kan worden. 
De voornoemde leden constateren dat de regeling het mogelijk maakt om 
te werken met plafonds in de verdeling aan internationale coproducties en 
producties die niet als zodanig aan te merken zijn. Daarmee kan de 
toegankelijkheid van de regeling voor Nederlandse producenten die geen 
internationale cofinanciering hebben gegarandeerd worden, een 
uitgangspunt dat deze leden ondersteunen. Graag horen de leden of de 
minister voorziet om vanaf het begin van de regeling met plafonds te 
werken. Ook vragen deze leden een nadere uitleg waarom de minister ook 
een minimale ruimte zou willen reserveren voor internationale copro-
ducties. 
De leden krijgen graag meer inzicht in de criteria die deel uit gaan maken 
van het puntensysteem dat gebruikt wordt voor de beoordeling van films 
als het budget voor de regeling overschreden dreigt te worden. Zij zijn 
benieuwd of het denkbaar is dat bij overschrijving van het subsidiebedrag 
op basis van het puntensysteem uitsluitend Nederlandse producties in 
aanmerking komen vanwege hun invloed op de Nederlandse filminfra-
structuur, of dat dit niet voor de hand ligt. Voorts zijn de voornoemde 
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leden van mening dat het voor een goede ontwikkeling van de Neder-
landse filmindustrie belangrijk is dat er meer ruimte komt voor de 
opleiding en ontwikkeling van nieuw talent. Zij zijn benieuwd in hoeverre 
talentontwikkeling en -opleiding betrokken worden bij het verdelen van de 
middelen van deze regeling 

De leden van de D66-fractie constateren dat aanvragen zullen worden 
gerangschikt aan de hand van een puntensysteem. Dit puntensysteem 
omvat meetbare elementen om de impact van de filmproductie te bepalen 
op de audiovisuele infrastructuur en cultuur in Nederland, de (grensover-
schrijdende) ontplooiing van creatief en technisch talent en de promotie 
van talenten over de landsgrenzen heen. Deze leden vragen of de minister 
bij de verdere invulling van het puntensysteem gebruik zal maken van 
voorbeelden van puntensystemen in het buitenland. Ook vragen deze 
leden in hoeverre de regeling gelijke kansen biedt aan bestaande en 
nieuwe toetreders. 

4 Uitvoering door het Filmfonds 

De leden van de VVD-fractie melden dat zij in het algemeen overleg 
Filmtop van 6 november 2013 bezwaren hebben geuit tegen uitvoering 
door het Filmfonds. De argumentatie hierachter is dat het verdelen van 
subsidiegelden een heel andere taak behelst dan die nu wordt voorge-
steld. Het mag niet zo zijn dat films die subsidie krijgen van het Filmfonds 
worden bevoordeeld bij de cash rebate regeling ten opzichte van films die 
niet door het Filmfonds gesubsidieerd worden. Als alternatief heeft de 
minister het instellen van een geheel nieuw orgaan overwogen en 
onwenselijk bevonden. Kan de minister aangeven waarom ze niet heeft 
overwogen de uitvoering bij een ander al bestaand orgaan onder te 
brengen? 
De leden melden dat tijdens hetzelfde algemeen overleg de minister 
garandeerde dat in het Filmfonds een «Chinese Muur» opgetrokken zou 
worden tussen het subsidiëren van films en het uitvoeren van de cash 
rebate regeling. Toch vindt er een lichte culturele toets plaats bij het 
beoordelen van de cash rebate. Hoe wordt voorkomen dat hierdoor een 
vermenging van functies binnen het Filmfonds ontstaat en dat films die 
door het Filmfonds gesubsidieerd worden bevoordeeld worden ten 
opzichte van andere films, zo vragen deze leden. 
De minister heeft de eis van de Kamer om te komen tot zorgvuldige 
scheiding van financiële middelen in haar brief onderschreven. Deze 
scheiding zou in de ogen van de voornoemde leden moeten fungeren als 
een «Chinese Muur». In het kader van staatssteunregelgeving en andere 
(Europese) wetgeving lijkt hen dat de meest wenselijke oplossing. Het 
apart benoemen van de bedragen in een jaarverslag voldoet volgens deze 
leden niet. Wat is de reactie hierop van de minister, zo vragen zij. 
De leden merken op dat de minister schrijft dat volgens Europese 
regelgeving een inhoudelijke lichte culturele toets nodig is. Maar volgens 
haarzelf is de conceptregeling geen inhoudelijke regeling maar een 
regeling tot het vergroten van de productie. Is zij van mening dat de 
Europese samenwerking hier juist belemmerend werkt voor het in vrijheid 
opstellen van een eigen Nederlandse regeling, zo vragen deze leden. 

5 Overig 

De leden van de PvdA-fractie menen dat de toegankelijkheid van films 
voor doven en slechthorenden verbeterd dient te worden. Zij vragen of 
het mogelijk is om bij de toekenning van een bijdrage aan een filmpro-
ductie de ondertiteling van toekomstige DVD’s van deze films verplicht te 
stellen. Wat voor mogelijkheden ziet het kabinet voorts om de toeganke-
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lijkheid van films voor doven en slechthorenden te verbeteren, zo vragen 
deze leden. 

De leden van de D66-fractie vragen de minister op welke wijze de 
uiteindelijke regeling in het veld onder de aandacht wordt gebracht, zodat 
men op de hoogte is van de mogelijkheden die de regeling biedt. 
Daarnaast vragen zij wanneer de Kamer de eerste evaluatie van de 
regeling tegemoet kan zien en welke punten hierin zullen worden 
meegenomen. Deze leden vragen de minister bij de evaluatie van de 
regeling ook in te gaan op de kansen en budgettaire implicaties wanneer 
de reikwijdte van de regeling wordt uitgebreid naar high-end televisie-
drama en animatieseries. Een en ander mede met het oog op de sterke 
verwevenheid van de film en televisie industrie. 

II Reactie van de minister 
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